
Protokół  Nr XVI/2011 

XVI sesji Rady Gminy Płoniawy-Bramura 

odbytej w dniu  29 grudnia   2011 r. 

 
Początek obrad godz. 10

10, 
zakończenie obrad godz.  11

05
. 

Na stan Rady, po śmierci radnego Edwarda Mierzejewskiego, 14 radnych w 

XVI    sesji   udział   wzięli:  14 radnych (wszyscy),  28 sołtysów, radcaprawny 

Dominik Pogorzelski, Wójt Gminy Włodzimierz Załęski, Sekretarz Gminy 

Kazimierz Białobrzeski, Skarbnik Gminy Hanna Michalska, Dyrektor Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Płoniawach-Bramurze Barbara Kobylińska, Kierownik 

Ośrodka Pomocy Społecznej Jadwiga Krukowska, Dyrektor Gminnego Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół Teresa Ślaska. Na sesję nie przybył nikt 

z zaproszonych gości i dyrektorów szkół.  

 Proponowany porządek obrad 

1. Otwarcie  sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 

4. Informacja o pracy  Wójta Gminy między sesjami Rady. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Stanowisko Rady w sprawie sposobu zagospodarowania budynków po 

zlikwidowanych szkołach w Młodzianowie i Jaciążku.  

7.  Podjęcie uchwał w sprawach:  

      1)  wprowadzenia zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na  

            lata 2011-2019 

      2)  wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2011, 

      3)  wprowadzenia zmian  w uchwale nr 61/X/2011 w sprawie    

           zaciągnięcia pożyczki,  

      4) wprowadzenia zmian w uchwale nr 71/XII/2011 w sprawie  

           zaciągnięcia kredytu, 

      5) uchwalenia budżetu gminy na rok 2012,   

      6) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

8. Interpelacje radnych . 

9. Wolne głosy, ogłoszenia, komunikaty 

10. Zamknięcie obrad.  

Ad.1. XVI sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 

Tomaszewski. 

 Otwierając sesję Z. Tomaszewski przywitał  zgromadzonych na sali obrad 

radnych, sołtysów i kierownictwo  gminy. 

Przewodniczący Tomaszewski, stwierdzając prawomocność obrad ogłosił, że na 

obecnie 14 członków składu Rady Gminy, w sesji uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi 100% frekwencję.  
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Zaproszenie na sesję radnych, zaproszenie na sesję sołtysów, lista obecności 

radnych , lista obecności sołtysów stanowią załączniki  odpowiednio nr  1, 2, 3, i 

4 do protokołu 

Ad.2. Przewodniczący Z. Tomaszewski   zwrócił się o propozycje dotyczące 

zatwierdzenia proponowanego porządku obrad.  

Radni wniosków nie zgłosili. Natomiast Wójt przedstawił wniosek, aby w pkt. 7 

części uchwałodawczej sesji  wprowadzić dwa projekty uchwał: projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej  Gminy na 

lata 2012-2022 oraz projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności drogi 

koniecznej we wsi Szczuki. Uchwały te były opiniowane przez komisje Rady w 

dniu 28 grudnia br. 

Za  przyjęciem wniosku Wójta głosowali wszyscy radni, tj. 14 członków. 

Po wprowadzeniu poprawki do porządku obrad, Przewodniczący Tomaszewski 

odczytał poprawiony porządek w brzmieniu: 

1. Otwarcie  sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 

4. Informacja o pracy  Wójta Gminy między sesjami Rady. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Stanowisko Rady w sprawie sposobu zagospodarowania budynków po  

    zlikwidowanych szkołach w Młodzianowie i Jaciążku.  

7.  Podjęcie uchwał w sprawach:  

      1)  wprowadzenia zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na  

            lata 2011-2022 

      2)  wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2011, 

      3)  wprowadzenia zmian  w uchwale nr 61/X/2011 w sprawie    

           zaciągnięcia pożyczki,  

      4) wprowadzenia zmian w uchwale nr 71/XII/2011 w sprawie  

           zaciągnięcia kredytu, 

      5)  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy na lata 2012-   

           2022, 

      6) uchwalenia budżetu gminy na rok 2012,   

      7) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 

      8) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności drogi koniecznej. 

8. Interpelacje radnych . 

9. Wolne głosy, ogłoszenia, komunikaty 

10. Zamknięcie obrad.  

Za przyjęciem poprawionego porządku obrad głosowali wszyscy radni obecni 

na sesji tj. 14 osób.  

W tym miejscu Przewodniczący Rady ogłosił, że 28 grudnia 2011 r. obradowały 

wszystkie komisje Rady na wspólnym posiedzeniu, a wypracowane wnioski 

prezentować będzie Przewodniczący obrad Dariusz Wierzbicki.  

Wnioski komisji stanowią załącznik nr 5 do protokołu.  
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Ad.3. Wyłożony na sali obrad  protokół z ostatniej sesji przyjęto bez czytania –

w formie do wglądu 14 głosami. 

Ad.4. Wójt Gminy informując Radę o jego pracy pomiędzy sesjami Rady 

uwzględnił następujące fakty: 

Od ostatniej sesji z 20 grudnia br główne działania Wójta skupione były na 

pracy nad budżetem gminy na rok 2012 oraz nad  pracami budżetowymi 

kończącymi rok 2011. Ponadto zgodnie z wnioskiem zgłoszonym na ostatniej 

sesji zamknięty został ruch pojazdów na moście w Krzyżewie Nadrzecznym, co 

nie spodobało się tamtejszym mieszkańcom. Chcą , aby dopuścić do ruchu 

samochody osobowe. Nie da się tak zrobić, bo ciągniki i inne pojazdy ciężkie 

również będą tam jeździć. Dla pieszych  i pojazdów jednośladowych nie ma 

zakazu. 

W dniu wczorajszym  przybył wykonawca oświetlenia dróg i zapewnił, że w 

przeciągu 1 tygodnia  wymienione zostaną wszystkie wadliwe zegary  i 

oświetlenie będzie działać już poprawnie.  

Pytań do wystąpienia Wójta nie zgłoszono, a więc pkt 4 został zamknięty.   

Ad.5. Zapytań i wniosków nie zgłoszono. 

Ad.6.  Przewodniczący Tomaszewski oznajmił, e na wczorajszym posiedzeniu 

komisje  wypracowały stanowisko w sprawie sposobu zagospodarowania 

budynków polikwidowanych szkołach podstawowych w Jaciążku i w 

Młodzianowie. O przedstawienie wniosku w tej sprawie poprosił 

Przewodniczącego posiedzenia Dariusza Wierzbickiego. 

Dariusz Wierzbicki odczytał wniosek Komisji o zajętym stanowisku według 

którego wszyscy wyrażają zgodę na sprzedaż obu budynków w drodze przetargu 

nieograniczonego , podwyższając wartość budynków ; w Jaciążku do 500 tys.zł , 

a w Młodzianowie do 700 tys.zł. Zgodnie uznano, że wyceny tych 

nieruchomości wraz z gruntem; w Jaciążku 425tys.zł ,w Młodzianowie  350 305 

zł są zbyt niskie .  

Za jej przyjęciem takie stanowiska głosowało 14 radnych. 

Ad.7. 

1)   Część uchwałodawczą  rozpoczęto od projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2011- 2022.  

Dariusz Wierzbicki oświadczył, że wszyscy członkowie komisji wydali 

pozytywną opinię  dla tej uchwały. Innych wniosków nie zgłoszono. 

Po odczytaniu przez  prowadzącego obrady Zbigniewa Tomaszewskiego, 

projekt uchwały przyjęto 14 głosami.  

Uchwała nr 90/XVI/2011 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy na lata 2011- 2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

2) Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na rok 2011 zyskał pozytywną opinię wszystkich komisji i pod 

odczytaniu treści uchwały, a jej przyjęciem głosowało 14 radnych, tj. wszyscy 

członkowie Rady.  
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Uchwała nr 91/XVI/2011 w sprawie wprowadzenia zmian  w uchwale 

budżetowej Gminy Płoniawy-Bramura na rok 2011 stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

3) Po uprzednio przedstawionej pozytywnej opinii komisji i odczytaniu projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku 

Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie współfinansowanego 

ze środków pochodzących budżetu Unii Europejskiej zadania inwestycyjnego 

pn. ”Budowa przyzagrodowych oczyszczalni ścieków oraz modernizacja stacji 

uzdatniania wody we wsi Jaciążek” za jej przyjęciem głosowało 14 radnych.  

Uchwała nr 92/XVI/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

z Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie 

współfinansowanego ze środków pochodzących budżetu Unii Europejskiej 

zadania inwestycyjnego pn. ”Budowa przyzagrodowych oczyszczalni ścieków 

oraz modernizacja stacji uzdatniania wody we wsi Jaciążek” stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu. 

4) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego zyskał pozytywną opinię wszystkich komisji  i przyjęty 

został 14 głosami. 

Uchwała nr 93/XVI/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

5) Uchwalenie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy na lata 2012-  2022 

poprzedziła pozytywna opinia wydana przez wszystkie komisje Rady oraz 

odczytanie przez Przewodniczącego Rady uchwały nr Os.504.2011 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 7 grudnia 

2011 roku. Jak wynika z uzasadnienia do uchwały  projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy  na lata 2012- 2012 wpłynął do RIO 15 listopada 

2011 r. Po analizie przedmiotowej uchwały  stwierdzono, że  w dokumencie tym 

uwzględnione zostały wymogi art.226 ust. 1-3 i art. 227 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 o finansach publicznych. Kolejnymi argumentami mającymi 

wpływ na wydanie pozytywnej opinii były:  

1) upoważnienie dla Wójta niewykraczające poza zakres określony w art. 228 

ustawy o finansach publicznych, 

2) wartości przyjęte na 2012 rok  są zgodnie z zapisami w uchwale budżetowej 

gminy na rok 2012, 

3) wykazane kwoty planowanych wydatków bieżących nie przekraczają 

dochodów bieżących są zgodne z art. 242 ust.1 ustawy, 

4) uwzględnione zostały dyspozycje zawarte w art. 243 ust.1 ustawy o finansach 

publicznych, 

5) wskazany dług Gminy w latach 2012-2013 nie przekracza 60% planowanych 

dochodów, co jest zgodne z art.170 ustawy, 

6) w poszczególnych latach łączna kwota spłat kredytów i pożyczek nie 

przekracza 15% planowanych na dany rok dochodów Gminy. 
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W tym stanie rzeczy projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy uznano 

za realistyczny i zgodny z przepisami ustawy o finansach publicznych. 

Radni uwag nie zgłosili i projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy na  lata 2012-2022 przyjęto 14 głosami.  

Uchwała Nr Os.504.2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie i uchwała nr  94/XVI/2011 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy na  lata 2012-2022 stanową załączniki 

odpowiednio nr 10 i nr 11 do protokołu. 

6) Przewodniczący Rady Zbigniew Tomaszewski oznajmił, że komisje 

zapoznały się z poprawkami do projektu budżetu gminy na rok 2012 i projektem 

uchwały budżetowej na rok 2012 uwzględniającymi wprowadzone poprawki. 

Przewodniczący obrad wspólnego posiedzenia komisji Dariusz Wierzbicki 

przekazał pozytywną  opinię co do wprowadzonych poprawek, a tym samym  

pozytywną opinię uchwały budżetowej na rok 2012.  

Przewodniczący Rady zwrócił się  o przegłosowanie naniesionych poprawek do 

projektu budżetu gminy, które zawierają strony 1,  2, 4, 5, 14, 15 opisówki do 

budżetu.Za przyjęciem naniesionych poprawek głosowało 14 radnych. 

Z kolei Przewodniczący Rady odczytał  uchwałę  Nr Os.505.2011 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 7 grudnia  

2011 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Płoniawy-Bramura projekcie uchwały budżetowej gminy Płoniawy-Bramura na 

2012 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu. Przedmiotowa 

uchwała pozytywnie opiniuje projekt budżetu gminy i uwzględnia następujące 

argumenty: 

1. Projekt uchwały budżetowej w zakresie dochodów i wydatków budżetu 

gminy  został sporządzony w pełnej szczegółowości klasyfikacji budżetowej i 

prognozuje: 

1) dochody – 23 962 510,00 zł ( po poprawkach w uchwale budżetowej 

22 677 127,00 zł), w tym: 

- dochody bieżące 15 616 981,00 zł (po poprawce w uchwale budżetowej 

15 316 855,00 zł); 

-  dochody majątkowe 8 345 529,00zł ( po poprawce w uchwale budżetowej 

7 360 272,00zł); 

2)  wydatki – 25 024 288,00 zł  ( po poprawce w uchwale budżetowej 

23 933 147,00 zł) , w tym: 

1) wydatki bieżące 14 840 058,00 zł ( po poprawce nie zmieniają się), 

2) wydatki majątkowe 10 184 230,00 zł ( 9 093 089,00 zł)  

Zmiany dochodów i wydatków uchwały budżetowej w stosunku do projektu 

budżetu związane są  głównie  z realizacją zadań inwestycyjnych. 

2. Planowane wydatki bieżące nie przekraczają dochodów bieżących i są zgodne 

z Wieloletnią Prognozą Finansową Gminy.  

3. Projekt uchwały określa min.: 

1) źródła pokrycia deficytu, 
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2) przychody i rozchody budżetu gminy, 

3) dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej innych zadań zleconych odrębnymi ustawami, 

4) dochody z tytułu wydawania zezwolenia sprzedaż napojów alkoholowych i 

wydatków na realizację zadań określonych w Gminnym Programie Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy oraz na realizacje zadań 

kreślonych w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii, 

5) dotacje udzielane z budżetu gminy, 

6) plan dochodów rachunku dochodów jednostek oraz wydatków nimi 

finansowanych, 

7) limity zobowiązań, 

8) rezerwy, 

9) upoważnienia Wójta. 

Deficyt budżetu  wynosi 1 061 778,00zł  ( po poprawce w uchwale budżetowej 

1 256 020,00zł ) zostanie pokryty z kredytu. 

 W świetle  przedmiotowych argumentów projekt uchwały budżetowej na rok 

2012 RIO uznała  za prawidłowy. 

Bazując na uchwale budżetowej Przewodniczący Rady dodał, że na pokrycie  

deficytu budżetowego oraz wcześniej zaciągniętych zobowiązań planuje się 

zaciągnąć kredyt w kwocie 3 287 373 zł.  

Na spłatę kredytów w 2012 roku przeznacza się 1 499 478,00zł i na spłatę 

pożyczek 1 596 746,00 zł. 

Radni uwag nie wnieśli i za  uchwaleniem budżetu Gminy na rok 2012 , po 

uwzględnieniu poprawek w stosunku do projektu budżetu  głosowało 14 

radnych, tj. wszyscy radni. 

Dokument zawierający poprawki do projektu budżetu Gminy na rok 

2012,uchwała Nr Os.505.2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 7 grudnia  2011 r. w sprawie wydania 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Płoniawy-Bramura projekcie uchwały 

budżetowej gminy Płoniawy-Bramura na 2012 rok oraz możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu, uchwała nr 95/XVI/2011 w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Płoniawy-Bramura na rok 2012 stanowią załączniki 

odpowiednio nr,nr 12, 13 i 14 do protokołu. 

7) Radni bez komentarza 14 głosami  przyjęli uchwałę  stwierdzającą 

wygaśnięcie mandatu radnego Edwarda Mierzejewskiego w okręgu wyborczym 

Nr 3 obejmującym wsie; Stary Podoś i Nowy Podoś wskutek śmierci. Rady 

Mierzejewski zmarł nagle w grudniu br.  

Projekt uchwały i uchwała nr 96/XVI/2011 w sprawie wygaśnięcia mandatu 

radnego stanowią załączniki odpowiednio nr, nr 15 i 16 do protokołu. 

8) Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

drogi koniecznej, po uprzednio uzyskanej pozytywnej opinii wszystkich komisji, 

przyjęto bez komentarza 14 głosami. 
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Projekt uchwały i uchwała nr 97/XVI/2011 w sprawie  wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności drogi koniecznej stanowią załączniki odpowiednio nr, 

nr 17 i 18 do protokołu. 

Na tym część uchwałodawczą zakończono. 

Ad.8. Interpelacji nie zgłoszono. 

Ad.9. Otwierając ostatni punkt porządku obrad Przewodniczący Tomaszewski 

zachęcał  zgromadzoną publiczność  do zabierania głosu. 

Radny Chodkowski Benedykt  poprosił Wójta o dokładne wyjaśnienie na jakich 

zasadach będą oświetlane drogi w gminie po dokonanej wymianie instalacji 

oświetleniowej, która na razie nie działa prawidłowo. 

Wójt wyjaśnił, że drogi krajowe, jak w Młodzianowie, Węgrzynowie muszą być 

oświetlone całą noc, natomiast pozostałe  od  godziny 5 rano do 23. Zegary, 

które zostały zainstalowane posiadają wadę techniczną, dlatego nie działają jak 

potrzeba. Dlatego  zgodnie z obietnicą wykonawcy zostaną wymienione na 

nowe . Po Nowym Roku  oświetlenie ma działać poprawnie i zostanie odebrane 

i przekazane  do konserwacji dotychczasowemu Panu Toryfterowi. Potem w 

ciągu roku będą montowane kolejne lampy, tam, gdzie zostało to zgłoszone.  

Sołtys Szlas Łozino Karolkiewicz Piotr  poinformował, że Ne słupów znikły 

skrzynki, a oświetlenie zapala się w dzień i gaśnie kiedy chce. 

Wójt odpowiedział, że  skrzynki zostały zamontowane na innych słupach i nie 

są one powodem awarii, ale to zostanie poprawione.  

Ostatnim akordem sesji były życzenia noworoczne wszelkiej pomyślności w 

nowym 2012 roku  złożone przez Przewodniczącego Rady  i Wójta  wszystkim 

radnym i sołtysom oraz ich rodzinom.  

Więcej głosów nie odnotowano. Przewodniczący Rady  zamknął pkt 9  

porządku obrad  i ogłosił wyczerpanie porządku obrad. 

Ad.11. O godz. 11
05

 Zbigniew Tomaszewski zamknął XVI sesję  Rady Gminy 

Płoniawy-Bramura. 

 

 

Protokołowała                                                                   Podpisał 

 

Janina Dąbrowska                                                    Zbigniew Tomaszewski  


